
1 (2)

SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till justitie- och migrationsminister Morgan Johansson (S)

2020/21:3451 Barnäktenskapsbrott 

Sveriges regering har varit mycket långsam när det kommer till lagstiftning om 
barn- och tvångsäktenskap. Först förra året, efter många års opinionsbildande 
från oppositionspartier, infördes barnäktenskapsbrottet äntligen i svensk lag. 
Dock var bland annat Sverigedemokraterna mycket kritiska till det mycket låga 
straffvärdet och ifrågasatte om polis och åklagare verkligen kommer att 
prioritera utredningar av något som har ett så extremt lågt straffvärde i 
förhållande till brottets art. Sedan förra året kan det nya brottet 
barnäktenskapsbrott ge fängelse i upp till fyra år, dels för personen som gift sig 
med barnet, dels för den som arrangerat äktenskapet, vilket är ett mycket lägre 
straffvärde än för en enskild våldtäkt till exempel.

Även om lagen nu formellt finns på plats så är det fortfarande svårt för flickor 
att få rättslig upprättelse när brottet anses ha så lågt straffvärde. Trots att det 
inkommit minst 58 polisanmälningar om barnäktenskapsbrott det senaste året 
har ingen ännu åtalats. De flesta förundersökningar har också lagts ned. För att 
flera barnäktenskapsbrott ska leda till åtal krävs antagligen flera åtgärder. Det 
handlar om ökad kompetens och kunskap, men också om att brott som har lågt 
straffvärde prioriteras lägre medan brott med högt straffvärde prioriteras högre.

Med anledning av detta vill jag fråga justitie- och migrationsminister Morgan 
Johansson:

 

Vilka åtgärder tänker ministern vidta för att barn som utsätts för barnäktenskap 
ska få upprättelse?  

………………………………………

Mikael Eskilandersson (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2021-08-16
Besvaras senast
2021-08-30
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


